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Plats Hållbarheten/KS-salen, Stadshuset 

Sammanträdestid 2023-04-11, kl. 13:30 – 15:55    

Närvarande representanter

Ledamöter Mikael Svensson, ordförande (KS) 
Gerd Silk, vice ordförande, SPF Seniorerna
Monica Hansson (SN)
Lars Agbrant (KFT) 
Gudrun Lund, SPF Seniorerna
Ulla Rickardsson, SPF Seniorerna
Gunnar Pettersson, SPF Seniorerna
Catharina Berghorn, SKPF

Ersättare                               Jonny Karlsson, SPF Seniorerna
Lars Fagerström (SN) 
Eva-Lotta Abrahamsson, SPF Seniorerna
Birgitta Almqvist, SPF Seniorerna

Tjänstemän Samuel Björhag Dernestål, sekreterare, kansliavdelningen
Johan Ahlberg, utredningssekreterare, kansliavdelningen
Ola Fischer, områdeschef, socialförvaltningen
Adam Edvinsson, verksamhetsledare, socialförvaltningen
Linda Larsson, verksamhetschef, kultur-, fritids- och teknikförvaltningen
Ida Rydén, verksamhetsutvecklare, socialförvaltningen
Johan Klingborg, förvaltningschef, socialförvaltningen

Paragrafer §§ 14-26

Justering Ordföranden Mikael Svensson och Gerd Silk

Digitala underskrifter Ordföranden Mikael Svensson 
Justerare Gerd Silk
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§ 14 Mötets öppnande 
Ordförande förklarar mötet öppnat. 

§ 15 Val av justerare
 Till justerare välja Gerd Silk 

§ 16 Godkännande av föredragningslista

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Godkänna föredragningslistan.

§ 17 Föregående mötesprotokoll 

Beslut
Rådet beslutar 

1. Lägga föregående mötesprotokoll till handlingarna.

Sammanfattning ärendet 
Genomgång av senaste mötets protokoll.

§18                  Rapport från Kommunstyrelsen     

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet

Mikael Svensson informerar om Kommunstyrelsens senaste sammanträdde. 
Revisorerna rapporterade om servicenämndens ökande kostnader i anslutning till ökade 
priser vilket inverkar på verksamheten. En annan fråga som togs upp var dragningen i 
Kommunstyrelsen rörandes bildande av kommunal krigsorganisation. Rådet 
diskuterade tillgången till skyddsrum och försörjning varpå vikten av samordning 
mellan regionen och förvaltningarna påpekades. 

Vidare diskuterades årsredovisningen, att inga lån behövde tas ut samt att den positiva 
trenden förväntas vända.  Rådet diskuterade sedan möjligheten för äldreboenden att ta 
plats i mellanbygden. Den nämndes att det kan planeras för ett boende i Vessingebro. 
Från de politiska representanterna framhävdes att det inte fanns enhet inom politiken 
kring att fler boenden skulle byggas. Behovet av planarkitekter på landsbygden lyftes 
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som ett problem av rådet. Detta då ruljangsen av planarkitekter tycks vara större på 
projekt i landsbygd kontra stad. Något som hämmar utvecklingen på landet.

§ 19 Dialog med Ola Fischer om hemtjänsten

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet
Ola Fischer och Adam Edvinsson besvarade de frågor som rådet hade skickat in.  

Frågor från pensionärsorganisationerna:

- Jag vill gärna höra vad hemsjukvården har för avtal eller samarbete med de privata 
vårdcentralerna?

Svar från Ola Fischer:

Ola framhäver att den kommunala hälso- och sjukvården är lagstyrd men att den även 
styrs av regionala överenskommelser. Detta gör att vårdcentralerna styrs av 
grunduppdraget: ”Uppdraget – Vårdval”. En annan del av samarbetet görs via 
samarbetsmöten, kallade Triadgrupper. Dessa möte sker mellan 4 och 5 gånger per år 
och består av olika aktörer, exempelvis vårdcentralerna och hemsjukvården. Samt en 
kompetensbredd där man bland annat finner medicinsk ansvariga sjuksköterskor. 
Samarbetsmötena tar upp frågor rörandes avvikelser och potentiell förbättringar, 
lägesbeskrivningar från verksamheterna och hur kommunikationen kan förbättras 
mellan de olika aktörerna.        

Rådet tillägger att det finns en politisk nämn för diskussion och samverkan kring 
hemsjukvården, ”Nämnden för hemsjukvård och hjälpmedel”. 

- Varför finns det ingen dagrehab för strokpatienter som sitter i rullstol i hemmet? 
Dessa personer får muskler som förtvinar och det innebär mer arbete för hemtjänsten

Svar från Ola Fischer:

Under året 2015 tecknades en ny överenskommelse inom sjukvården i Halland vilket 
kom att utgå från den benämnda Tröskelprincipen. Denna princip stramade åt 
definitionen för vilka individer som kan ta del av hemsjukvården. Principen delar upp 
hur medborgare kan ta del av primärvården där visa kriterier måste uppnås för att gå 
från närsjukvård till hemsjukvård. Om individen är mobil nog att lämna hemmet ingår 
inte individen i den grupp människor som kan ta del av hemsjukvården. Definitionen 
som användes innan 2015 var istället mer öppen och ledde därav till fler individer tog 
del av hemsjukvården. 
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Rådet ger exempel på olika svårigheter som individer med neurologiska problem. 
Vidare diskuterade rådet huruvida att lyfta frågan om ökad personalnärvaro i hemmen. 
Rådet framhäver att individer faller mellan stolarna med tröskelprincipen samt 
översänder en uppmaning till föredragarna att ta med sig dialogen till förvaltningen för 
att hitta en lösning.

- Jag vill också gärna veta hur tankar o planering inför att ta bort minutstyrning i 
hemtjänsten ser ut.

Svar från Adam Edvinsson:

Kommunfullmäktige har givit förvaltningen uppdraget att se över minutstyrningen med 
intentionen att minska eller ta bort den. Detta uppdrag har hämtat inspiration från 
Skönsmomodellen från Sundsvalls kommun.   

Adam förklarar att förvaltningen redan nu inte försöker arbeta med minutstyrning. 
Samtidigt förklarar han att det existerar en upplevd styrning hos personalen trots att 
detta inte är avsikten. Detta har resulterat i att förvaltningen börjat tillsätta 
arbetsgrupper för att skapa dialog kring hur minutstyrningen ska upphöra.

En annan del av arbetet berör justering av insatskatalogen. Till detta ingår att 
framtagandet av schabloner som är mer genomgående, flexibla och mindre i antal.  
Detta förväntas leda till en reducering av den administrativa bördan.

Adam beskrev sedan samorganisering. Detta innebär att biståndsenheter och 
hemsjukvården synkroniseras efter hemtjänstutförare. Resultatet av detta förväntas bli 
fasta tvärprofessionella team där flera kompetenser finns representerade. Detta för att 
skapa en kontinuitet i personalen samt en större samverkan mellan professionerna. 

Rådet ställer frågor till Adam angående fackets involvering. Adam framhäver att 
fackförbunden ska ingå i arbetsgrupperna då de är centrala för att skapa en hållbar 
arbetsmiljö. Rådet markerar vikten av personalens involvering i arbetet. 

Rådet lyfter även fram att ansvaret ligger på förvaltningen samt vikten av fast 
vårdkontakt med sjuksköterska. Uppmaning gör att ta med diskussionen till 
förvaltningens fortsatta arbete kring minutstyrning. 

- Jag vill veta vilka data som Falkenbergs kommun inte skickar in eftersom de anser att 
Hemtjänstindex är missvisande.

Svar från Adam Edvinsson: 

Falkenbergs kommun hamnar på 165 plats i Hemtjänstindex. Mätningen har en 
mätosäkerhet på 6 till 7 enheter och icke-svar i redovisningen inverkar negativt på 
rankningen av kommunen. Fler frågor som inte besvaras kan därav dra ner kommunen. 
Samtidigt har kommuner olika förutsättningar i form av ålder på befolkningen, ekonomi 
och dylikt.

Hemtjänstindex är i summering av flera olika undersökningar. Förvaltningen 
rapporterar inte in i alla dessa undersökningar. Exempelvis KOLADA 
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Personalkontinuitet då tekniska problem finns i anslutning till kommunens 
inrapportering av data till KOLADA. Detta leder till att förvaltningen inte helt kan utgå 
från Hemtjänstindex i sin jämförelse med andra kommuner.  

Med denna förklaring anser frågeställaren fått svar på sin fråga. 

- Hur är tankarna runt att införa servicetjänster och använda undersköterskor till 
omvårdnadsarbete.

Svar från Ola Fischer:

Förvaltningen ser svårigheter med att rekrytera utbildad personal, exempelvis 
undersköterskor. Vården blir mer avancerad samtidigt som vi har en växande åldrande 
befolkning. Detta gör att kompetensen hos personalen måste förvaltas och utnyttjas till 
fullo. Därför måste förvaltningen omorganisera så att undersköterskorna kan göra 
maximal nytta. 

Rådet undrar hur långt arbetet kommit varpå Ola förklarar att arbetet pågår. Rådet ger 
sedan exempel från kaféverksamhet där undersköterskor ska ha arbetat i serveringen.  

Det beslutades att presentationen som Ola Fischer och Adam Edvinsson använt ska 
distribueras till rådet. 

§ 20 Dialog gällande tillgänglighet och parkering 

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet
Linda Larsson informerade om verksamheten inom Kultur-, fritids- och 
teknikförvaltningen. Arbetsuppgifter som ligger på förvaltningen är bland annat 
infrastrukturprojekt för kommunen, fastighetsförvaltning och biblioteksverksamheten. 
Mer konkreta uppdrag berör sandandet av vägar och belysning av större delar av 
kommunen.   

Samtal förs sedan med rådet angående parkering i kommunen. Rådet håller fast vid att 
det bör vara tre timmars parkering istället för två. Diskussion fördes sedan kring 
ansökan om tillstånd för handikapparkering där det förklarades att regalerna är mycket 
strängare om personen som har handikappet är passagerare.     

Rådet lyfte även frågan om SMS-parkering och behovet av alternativ till dessa. Medlem 
av rådet framhåller att kontantbetalning behöver finnas kvar för att inte försvåra för 
individers som saknar kunskap/teknologin för att betala via SMS. Det finns inga planer 
på att ta bort alternativa betalningsmedel.  
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Nästa fråga som behandlades var tillgänglighet. Rådet lyfte frågan om övergångställen, 
exempelvis i anslutning till Rörbecksgatan. Förvaltningen ser här ett problem med 
risken för hämmande gentemot biltrafiken. Vidare diskuterades felskyltandet i 
kommunen. Flera skyltar är placerade på ett sådant sätt att de blir missvisande. Detta är 
förvaltningen medvetna om och planerar att åtgärda. Något som uppskattats av rådet. 

Linda Larsson frågade sedan om rådets syn på elsparkcyklar. Rådsmedlemmar uppfattar 
dessa som störande moment i staden men även att elsparkcyklarna innebär en trafikfara. 
Problem med åtkomst till parkeringarna i parkeringshusen lyftes fram men han inte 
diskuteras.

§ 21 Information från Socialförvaltningen

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet
Ida Rydén informerade om Trädgården. Kv. Trädgården är ett samarbetsprojekt mellan 
socialförvaltningen och FABO. De hus som ingår i projektet kommer att byggas 
etappvis, något som medför en evakuering av de boende. För tillfället är projektet inne i 
en rivningsfas samt mark och saneringsarbete. Återbruket är involverade och tar hand 
om det material som kan återanvändas.

En diskussion förs sedan med rådet angående utrymme för matsal. Förvaltningen 
framhåller att det planeras för café i lokalerna. Förvaltningen tar även hänsyn till den 
roll som gemensamma utrymmen spelar för äldre människors hälsa. Därför ska 
lokalerna även inrymma gemenskapsutrymmen där de boende kan socialisera. 
Förvaltningen är inte negativa till att i framtiden bygga flera caféer/restauranger. Då 
detta anses påverka folkhälsan positivt.

Det finns även planer hos förvaltningen på att bygga ut verksamheten i kvarteret. Detta 
arbete bygger på en framtida detaljplan som kan frikoppla mark för utbyggnad av 
lokalerna. Förvaltningen ser ett växande behov av flera boenden för äldre. För tillfället 
står cirka 40 individer i kö för särskilt boende och allt fler somatiska patienter.      

Johan Klingborg informerar om Mölle: Då en arbetsmiljöutredning håller på att 
genomföras och en rapport färdigställas så vill inte Johan Klingborg kommentera 
detaljerna i frågan. Förvaltning och socialnämnden kommer att bjuda in de Kommunala 
Pensionärsrådet för en workshop angående mötesplatser för äldre i kommunen.  

Det beslutades att presentationen som Ida Ryydén använt ska distribueras till rådet.

§ 22 Aktuella frågor i kommunen
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Beslut 
Rådet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet
Mikael Svensson informerade om matdistributionen: 
Agneta Elovsson, verksamhetschef, Serviceförvaltningen informerar skriftligen att ett 
ärende gällande uppdrag kyld mat i samarbete med annan kommun togs upp på 
nämndens möte i november 2022. En tjänsteskrivelse från nämndsmötet bifogas 
protokollet. På mötet beslutades att servicenämnden och socialnämndens presidier ska 
träffas för fortsatt dialog kring den kylda maten. Frågan om den kylda maten var uppe i 
förra veckan på servicenämnden, och nu planeras ett presidiemöte, frågan kommer att 
aktualiseras igen på servicenämnden efter det. Avtalet med Sodexo är förlängt till den 1 
mars 2024.
 
Mikael Svensson informerar om mötet med lokala näringsidkare som ägde rum i 
december. Mötet kretsade kring frågan om att leverera kyld mat. Johan Klingborg 
informerar om problemet med kostnaden som läggs på kommunen i anslutning till kyld 
mat. Fler kommuner går ifrån matdistribution på grund av ökade kostnader. Detta kan 
göras då kommunerna inte är lagstadgade att utföra tjänsten.  

§ 23 Rapport från Regionala pensionärsrådet, RPR

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet
Kerstin Zander informerade om aktuella ärenden i Regionala pensionärsrådet, RPR. 
Den digitaliseringskonferensen som äger rum 24 april med Regionala pensionärsrådet 
och de kommunala.  

§ 24 Rapport från Socialnämnden 

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet
Monica Hansson informerade om riktlinjerna kring Mölle och nämndens budget. Det 
för sedan en diskussion med rådet angående problemet med arbetskraft i äldrevården 
under sommarperioden. Monica Hansson nämner satsningar som görs genom att arbeta 
med sommarkraft för att kunna fånga upp arbetskraft för framtiden. 
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§ 25 Rapport från Kultur-, fritids- och tekniknämnden

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet
Lars Agbrant informerade om nämndens arbete. Bland annat tar man fram riktlinjer för 
kommunens badplatser samt biblioteksplan. Kommunens ersättande av 
medborgarförslagen med E-förslag förväntar minska arbetsbelastningen för 
förvaltningen.   

§ 26 Övriga frågor 

Information om datum för nästa möte, 15 juni.
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